
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 13. august 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 1585
Idet der henvises til artiklen ”Kødspisere fra Korsør har store mængder gift i kroppen”,
jyllands-posten.dk, den 12. august 2021 bedes ministeren besvare følgende spørgsmål:
Hvornår bliver det forbudt at anvende PFOS i Danmark, og hvem vil i givet fald forbyde
det?
Hvilken opfølgning foretager Miljøstyrelsen i forbindelse med og efter forbuddet?
Er Miljøstyrelsen efter EU’s vandrammedirektiv forpligtet til at overvåge forekomsten af
miljøfremmede stoffer i vandmiljøet?
Hvordan og i hvilken periode har Miljøstyrelsen overvåget PFOS i det danske vandmiljø?
Hvilken / hvilke danske myndigheder har ansvaret for, at borgere har indtaget kød med et
alt for højt niveau af PFOS?
Finder ministeren, at Miljøstyrelsen har udvist rettidig omhu ift. håndteringen af PFOS i
vandmiljøet?
Hvilke andre steder i Danmark er PFOS blevet anvendt på bl.a. øvelsesområder?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Liselott Blixt (DF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Liselott.Blixt@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand
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